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Godkjenning av innkalling og saksliste- godkjent 
Presentasjonsrunde  
Inkludert litt om hver og en sine ambisjoner og ønsker for ph.d.-feltet 
 
Ambisjoner for ph.d.-feltet fra styremedlemmene:  
Rammene for ph.d.-programmet 

• En generell ambisjon er at vi fortsetter det gode arbeidet innen ph.d.-
feltet. Erfaringen er at det er bedre og bedre oppfølging og informasjon. 
E-kurs for veiledere har også bidratt til dette, og det er bedre rutiner og 
forholde seg til. 

 
Rekruttering og kull 

• Stipendiater som knyttes til et instituttmiljø er flinke, kommer til faglig 
gode miljøer, og får god lønn. Frafall er da svært uheldig og nesten litt 
uforståelig. Konkrete grunner til frafallet er ofte der: sykdom, familie osv. 
Det er viktig at ph.d.-kandidatene ikke møtes med sykeliggjøring for fort. 
Heller et fokus på at dette klarer dere!  

• Økonomi sliter litt med rekrutteringen. En konsekvens er at kullene er 
veldig små. Det kan være en større trend siden NHH har de samme 



utfordringene. Om det kan gjøres noe på programnivå, eller om det er 
instituttet som må ta ansvar alene er usikkert. 

• Sosialantropologi, GOV og infomedia har mange kandidater. En positiv 
konsekvens er at flere følger kurs sammen, deriblant kurset i 
vitenskapsteori.  

 
Opplæringsdelen 
• VITSV900, Vitenskapsteori og etikk: Etikk-delen i kurset er ikke så sterk, 

kandidater trenger her mer. Nivået på kurset kan også oppleves for høyt 
eller for abstrakt. Et tiltak kan være å invitere kandidater til oppfølging i 
etterkant for å diskutere utkastet til vitenskapsteoretisk essay og hjelpe 
dem med å koble prosjektene sine til fagfeltet. 

• Å utvikle metodekurs på fakultetet virker veldig interessant. Det er viktig 
å ha et godt tilbud internt. Kursansvar kan sirkulere mellom instituttene, 
men trolig er det mest nyttig med disiplinspesifikke kurs. Det som kan 
forbedres er informasjon og oversikt over ph.d.-kurs stipendiatene kan 
ta. Hva er gode rutiner for å sikre at kandidatene har god oversikt over 
det som finnes? Det er usikkert hvordan dette gjøres på beste måte. 
Enten instituttspesifikke oversikter på nettsider, eller felles for fakultetet, 
som kan bli for stort. Dette kan være et tema å snakke om i styret.  

• Å finne relevante ph.d.-kurs innen teori er mest utfordrende. Disse 
kursene er mer spesialiserte. Hvordan kan vi bedre denne situasjonen for 
kandidatene?  

 
Gjennomføring 

• En sentral ambisjon er å forbedre gjennomstrømmingen, og følge opp de 
som ligger etter. 

• Kandidater på overtid. Kan vi med enkle grep legge opp til gode rammer 
for disse for å hjelpe de videre? For eksempel organisere 3 dagers «Shut 
Up and Write» hvert halvår. Tilbudet kan inkludere alle fakultetets ph.d.-
kandidater. 

• Det var seminar om psykisk helse i veilederforum. Kan det være en idé å 
ha et tilbud til stipendiatene en gang i året? 

 
 
Krav til avhandlingen og evalueringen 

• Det er endringer omkring monografier og eneforfatterskap. Opplever at 
det er mer åpent for andre måter å gjennomføre en ph.d.-grad på. Dette 
støttes. 



• Produksjonsbasert vitenskapelig avhandling er viktig ved MCB. Det anses 
som en forutsetning for å fylle oppgaver inn SFI’en MediaFutures. 

• Det er viktig med en gjennomgående konsistens i vurderingen av 
doktoravhandlinger. Komitéleder kan være fersk og en opponent kan 
være svært erfaren. Hvordan tar da leder myndighet i prosessen. Det er 
viktig å være oppmerksom på dette og ha kvalitetssjekk fra instituttene 
om dette. 

• 4 av 6 innleverte avhandlinger ved et institutt i 2022 fikk mindre 
omarbeiding. Instituttet har jobbet med dette. Hva er problemet, hva 
kan hjelpe? Bedre informasjon til komitéene er et viktig tiltak.  

• Det er viktig å tydeliggjøre kompetansen en får fra en ph.d.-grad. 
 
 
10/23 Muntlige orienteringer  

Orientering om ph.d.-saker i prosess: 
Styrke opplæringen i etikk: Fakultetet ønsker å styrke opplæringen i etikk 
for våre ph.d.-kandidater på to fronter. For det første er det startet en 
dialog med emneansvarlig på det obligatoriske emnet i vitenskapsteori 
og etikk. Forskningsetikk skal styrkes i kurset ved at det som allerede 
ligger inne i kurset skal synliggjøres bedre og det skal legges inn en mer 
praktisk del. 
Styrke gjennomføringsgraden: Fakultetet er ikke tilfreds nok med 
gjennomføringen blant våre kandidater. Et arrangement som planlegges 
er et seminar for veiledere der fagmiljøene deler sine gode tiltak for 
bedring av gjennomføringen med hverandre. Her kan det være en idé å 
aktivt løfte midtveisevalueringens rolle i arbeidet med god 
gjennomføring. 
Utvikle kombinerte ph.d.- og master emner: Fakultetet har som mål å 
tilby et mer fullstendig og variert kurstilbud for hele opplæringsdelen av 
ph.d.-graden. Internasjonalisering er viktig, og vi vil fortsatt oppfordre 
våre kandidater til å ta relevante kurs ved andre institusjoner og legge til 
rette for det. Samtidig ønsker vi, som et forskningsintensivt fakultet, at 
våre kandidater skal ha gode alternativer internt for alle elementene i 
opplæringsdelen og at vårt kurstilbud er attraktivt også for ph.d.-
kandidater utenfra. Et virkemiddel for å få dette til er å lyse ut midler til 
fagmiljøene som vil utvikle kombinerte master- og ph.d.-kurs. Slike kurs 
kan utvikles på to måter. Enten ved at faste eller ad-hoc masterkurs får 
et ph.d.-tillegg, eller ved at det utvikles nye kombinerte master- og ph.d.-
kurs. 
 



Presentasjon av statistikk fra ph.d.-feltet 
 
11/23 Skriftlige orienteringer 
 Referat fra tidligere møter (lenke)  

Sakslister fra Universitetets forskningsutvalg (lenke) 
Programstyrets mandat (lenke) 
Handlingsplan (lenke) 

 
Vedtakssaker 
12/23 Oppretting av ph.d.-kurs ved Institutt for sammenliknende politikk 
 Saksforelegg og søknad med emnebeskrivelse og program (2 lenker) 
 Beslutning: Godkjent og opprettet 
 
Drøftingssaker 
13/23 Evaluering av kvalitetssystemet 

Anmodning om innspill fra FIA (lenke) og forslag til tilbakemelding fra SV 
(lenke)  
Det ble stilt spørsmål om vi trenger en arbeidslivsrepresentant i den 
periodiske programevalueringen. Styret diskuterte at vi må tenke godt 
gjennom hva slags rolle/profil en slik representant skal ha i evalueringen 
ut fra hva vi trenger i evalueringen. Ca. 30% av våre kandidater får jobber 
utenfor akademia, er da det de lærer på programmet relevant i videre 
karriere? Vi bør gjøre et tydelig skille mellom relevans og kvalitet i ph.d.-
programmet. Bør arbeidslivsrepresentanten være en person som også 
har en ph.d.-grad? Det kom også innspill om hvilke kurs som gir 
anerkjennelse i ph.d.-graden. F.eks. vil kandidatene ikke få uttelling for 
kurs innen ledelse og pedagogikk, mens slike kurs kan veldig relevante i 
arbeidslivet. Fakultetet har planlagt programevaluering i 2024. 
Programstyret vil ha en ledende rolle i å utvikle mandatet for 
evalueringen og følge denne opp. Vi kan da være tydelige på hvilken rolle 
en arbeidslivsrepresentant skal ha i evalueringen.  
 

14/23 Plan for utvikling av kurstilbudet i opplæringsdelen 
saksforelegg og notat (2 lenker) 
En god diskusjon om saken ble påbegynt og styret besluttet å følge opp 
diskusjonen i neste møte. Følgende punkter ble trukket frem under 
diskusjonen av saken:  

• Kausalanalyse oppleves som mer og mer sentralt. Kanskje kan et slikt 
kurs holdes som et fast tilbud? Det er mye kompetanse på økonomi, 
sosiologi og sampol. Dermed er utvikling av et slikt kurs trolig lavterskel. 

https://www.uib.no/svf/144747/sakslister-og-referat
https://www.uib.no/fia/73790/sakslister-fra-forskningsutvalget
https://www.uib.no/svf/126418/programstyret-phd-programmet#mandat
https://universityofbergen.sharepoint.com/:w:/r/sites/SVPHDADM-Programstyretforph.d.-programmet/Shared%20Documents/Programstyret%2026.09.2023/Ph.d.%20handlingsplan%2022_24.docx?d=w338f7332f1774137901789aaf70ed167&csf=1&web=1&e=BLvZVo
https://universityofbergen.sharepoint.com/:w:/r/sites/SVPHDADM-Programstyretforph.d.-programmet/Shared%20Documents/Programstyret%2026.09.2023/Saksforelegg%20sak%2012.23%20SAMPOL905.docx?d=w9eec2c707f964edb9efd437eb2841848&csf=1&web=1&e=Zd35FC
https://universityofbergen.sharepoint.com/:b:/r/sites/SVPHDADM-Programstyretforph.d.-programmet/Shared%20Documents/Programstyret%2026.09.2023/S%C3%B8knad%20om%20oppretting%20av%20ph.d.-kurs.pdf?csf=1&web=1&e=FCbbxd
https://universityofbergen.sharepoint.com/:b:/r/sites/SVPHDADM-Programstyretforph.d.-programmet/Shared%20Documents/Programstyret%2026.09.2023/Anmodning%20om%20innspill%20til%20evaluering%20av%20kvalitetssystem%20for%20ph.d.-utdanningen%20ved%20UiB.pdf?csf=1&web=1&e=FZOo8G
https://universityofbergen.sharepoint.com/:w:/r/sites/SVPHDADM-Programstyretforph.d.-programmet/Shared%20Documents/Programstyret%2026.09.2023/Vurdering%20av%20kvalitetssystemet%20for%20ph.docx?d=wa92cae29fe4c4fcaabd5605baad51af6&csf=1&web=1&e=fX1GUP
https://universityofbergen.sharepoint.com/:w:/r/sites/SVPHDADM-Programstyretforph.d.-programmet/Shared%20Documents/Programstyret%2026.09.2023/Saksforelegg%2014.23%20Utvikling%20av%20kurstilbud.docx?d=wa5cbd2324ccf4301898ed0b783b502b5&csf=1&web=1&e=HH3hh5
https://universityofbergen.sharepoint.com/:w:/r/sites/SVPHDADM-Programstyretforph.d.-programmet/Shared%20Documents/Programstyret%2026.09.2023/Plan%20for%20utvikling%20av%20kurs.docx?d=w918e19d111934a3bb5352ccb604ed36a&csf=1&web=1&e=N4ueop


Et eksisterende kurs på masternivå som går hver vår kan kanskje utvikles 
til et kombinert master- og ph.d.-kurs 

• Det er en utfordring med bredde versus spissede kurs. Hvis kurset er for 
bredt vil kandidater slite med å identifisere seg med innholdet. 
Inntrykket er at kandidater setter pris på noe mer spisset.  

• Vi får ikke penger for ph.d.-kurs. En mulighet er å skaffe ekstern 
finansiering hvis man har noen tematiske kurs som mer er i retning av 
teoretiske kurs. Der er det noen muligheter som er blitt benyttet 
tidligere.  

• Det uttrykkes skepsis til å institusjonalisere kurs på eksternfinansiering. 
Vi skal ha det, men ikke utelukkende slike kurs. Vi trenger å utvikle noe 
innenfor insentivsystemet til UiB.  

• God idé å lage kombinerte kurs. Støtter å gi penger til å utvikle dette. 
• Ved et institutt er det opprettet emner som er på BA-nivå og kan bruke 

til elevatoremner til MA-nivå. Kan heisen gå helt til ph.d.? Hva er reglene 
her? 

• Kombinerte master- og ph.d.-kurs synes å være en bærekraftig mulig 
løsning. Slike kurs vil ikke være like avhengig av ildsjeler, som ved enkelte 
andre modeller for ph.d.-kurs.  

• Forskningsbasert undervisning. Kan se på dette som en fin måte at 
forskningen kommer nærmere masterstudentene gjennom dette 
forslaget. kursene kan gi broer inn mot å fremtidig ph.d.-karriere for 
masterstudentene.  

• Tematikken åpner også opp for viktige ressursspørsmål: fordeling 
mellom studieadministrasjon og ph.d.-informasjon.  

• Det enkleste er å ha et eksisterende masterkurs og opprette et koblet 
ph.d.-kurs til dette. 

 
 


